
   
 

   
 

Oversikt over innspill til høring av handlingsprogrammet til Heiplanen 

Ref. Organisasjon Uttalelse Vurdering 
16/12516-
38 og 
16/12516-
31 og 
16/12516-
38 

Bygland 
kommune 

- Politisk behandlet 
- Ønsker å prioritere historiske 

ferdselsruter på tvers av heia 
- Kommentar på at det kanskje 

burde vært en annen 
inndeling som er mer 
forståelig for utenforstående, 
eks. villrein, sti- og 
løypeplanar og kulturminner 

- «kunnskapsportal om Heia er 
en interessant tanke» 

- Begrensa ressurser – ikke 
rom for flere tiltak en de 
foreslåtte 

- Inndelinga fremkommer i Heiplanen og vil ikke bli endret 
- Ellers innspill i samsvar med fremlagt handlingsprogram  

16/12516-
14 

Strand kommune - Ingen merknad  

16/12516-
15 

Arbeidsutvalet (og 
styret) i SVR 

- For kort frist, burde vært 
behandla i 
verneområdestyret. 
Supplerende innspill fra 
verneområdestyret 13. 
desember 

- Bør øremerkes 
stillingsressurs for god 
oppfølging av Heiplanen 

- Kritiske til historiske 
vandreruter – vil kunne være i 
strid med prinsipp om 
kanalisering. Må avgrenses til 
eksisterende turistløyper. 
Krav om at de skal inngå i 
kommunenes sti- og 
løypeplan 

- Høringsfrist ble utsatt for de som ba om det  
- Øremerket ressurs: Ikke inn som aktivitet i handlingsprogrammet 

men er et godt innspill for å få gjennomført handlingsprogrammet. 
Tas videre internt i berørte fylkeskommuner og nevnes i saken 
som følger handlingsprogrammet 

- Bekymringene tas til etterretning og hensynet til villreinens 
arealbruk vil måtte danne ramme for hvilke historiske 
vandringsruter som det skal arbeides videre med. 

- Programkomiteen til Heiplansamlinga blir fast utvidet med en 

representant fra SVR. Det fylket som er vertskap for 

Heiplansamlingen kan stille med en politisk representant inn i 

programkommiteen. 

- Kunnskapsportal: Avklare om det er mulig å få til med hensyn til 
ressursbruk og praktisk gjennomføring. Avklare forhold til andre 
aktører og informasjonsleverandører. Jfr: 
http://www.fylkesdelplan-hardangervidda.no/ 

http://www.fylkesdelplan-hardangervidda.no/


   
 

   
 

- Ønsker fast deltakelse i 
programkomite for 
Heiplansamlinga. Ønsker 
også politisk deltakelse her. 

- stiller spørsmål om behovet 
for en felles kunnskapsportal. 
Bør heller gjenoppta 
«www.heiplanen.no» 

- Ikke behov for rullering av 
Heiplanen 

- «Adaptiv løypeforvaltning inn 
i inngår i 
Verdiskapingsprosjektet – må 
synliggjøres 

- Tilrådinger fra rapporten fra 
GPS-prosjektet, NINA rapport 
1457, bør forankres i HP 

- Ikke benytte benevnelsen 
«Setesdalsheiene» i HP - 
heller «Heiplanområdet» 

- Revisjon av Heiplanen. Negative 
 
 
 

- Ok med deltakelse i programkomite 
 
 

- Ikke aktuelt å gjenoppta heiplanen.no. 
 

- Oppfølging av anbefalingene fra GPS prosjektet, NINA rapport 
1457, er tatt inn i handlingsprogrammet,  

16/12516-
17 

Fylkesmannen i 
Rogaland 

- Peker på at tiltak for 
tilrettelegging av nye 
vandreruter må gjøres i 
samråd med villreinfaglig 
kompetanse og avklares med 
grunneiere 

- Tas til etterretning 

16/12516-
18 

Bondelaget i 
Agder 

- Kort høringsfrist 
- Påpeker at Rogaland 

bondelag og fylkeslag av 
Sau- og Geit ikke står på 
høringslista. Ber om at de 
ansvarlige for arbeidet med 
Heieplanen går igjennom sine 
rutiner for brukermedvirkning 

- Høringsfrist ble utsatt for de som ba om det 
- Beitebruk er tatt inn. i handlingsprogrammet. 



   
 

   
 

- Savner omtale av 
beiteinteresser 

- Innspill om årlige eller 
halvårlige dialogmøter med 
beitenæringen 

16/12516-
19 

Hjelmeland 
kommune 

- Stor grad av samsvar mellom 
HP og kommuneplanen 

- Usikre på behov for 
kunnskapsportal, prioritere å 
få på plass kartbaser med 
eksisterende kunnskap 

- Tas til etterretning 

16/12516-
21 

Fylkesmannen i 
Vestfold og 
Telemark 

- ingen vesentlige merknader 
- Vil delta i gjennomføring av 

tiltak der FM er part 

- Positivt at FMVT ønsker å delta i aktuelle prosjekt 

16/12516-
22 

Miljødirektoratet - Ønsker annen og mer presis 
innledning av teksten 

- Håper på økt samordning 
med verdiskapingsprosjektet 

- Ønsker at arbeidet med sti- 
og løypeplaner prioriteres 
samt det å få Heiplanens 
hensynsoner inn i alle KP 

- Ønsker at HP bør ha med eit 
generelt formulert tiltak om at 
tilrådingar frå dei 
gjennomførte 
kunnskapsprosjekta skal 
følgast opp i det vidare 
arbeidet med planen 

- Tas til følge 
- Lage et generelt formulert tiltak om at tilrådinger i 

kunnskapsgrunnlag skal gjennomføres, 
- Vi har allerede et godt samarbeid med SVR om 

verdiskapingsprosjektet. Det er viktig med et godt samarbeid med 
alle aktørene i heiplanområdet. 

- Sti- og løypeplanar er tatt inn i handlingsprogrammet. Det er et 
mål at alle kommunene i Heiplanområdet skal integrere 
hensynsonssonene i kommuneplanene. 

- Det er ikke tatt inn et generelt formulert tiltak, men et tiltak som 
går på oppfølging av tilrådinger fra GPS prosjektet, avbøtende 
tiltak, i samråd med styringsgruppa for GPS prosjektet 

16/12516-
23 

Åmli kommune - Påpeker feil rekkefølge 
mellom godkjenning av HP og 
evt. revisjon av Heiplanen 

- Ønsker mer satsing på 
verdiskaping med 

- Tas til orientering 
 

- Handlingsprogrammet 2020 – 2024 legg opp til en økt satsing på 
verdiskaping hvor fylkeskommune tar rollen som tilrettelegger for 
samfunns- og næringsutvikling. 

- Det må arbeides videre med finansiering 



   
 

   
 

fylkeskommunene i en mer 
aktiv rolle 

- Må avsette tilstrekkelig 
ressurser til de tiltak som blir 
valgt ut – jfr.  

- Lokal tilpassing av tiltak, jfr. 
«Legge til rette for korte og 
lange turløyper frå sentralt i 
bygdene» 

- Bør vurdere å sette ned ei 
gruppe for å komme med 
forslag til merkevare for 
Heiplanen 

 
- Tas til orientering, tiltaket bakes inn i punktet «kommunale sti- og 

løypeplaner» 
 

- Før vi vurderer nye merkevarer, bør fylkeskommunen og 
kommunene di større grad ta i bruk eksisterende merkevarer som 
f.eks Europeisk villreinregion. 

16/12516-
24 og 
18/88-11 

Villreinnemda for 
Setesdalsområdet 

- Alle nye turstier (inkl. 
«Historiske vandringsruter» 
må være del av kommunale 
sti- og løypeplaner (ikke gå ut 
over villrein) 

- Foreslår nytt punkt under 
heilskapleg arealforvaltning, 
utarbeide tiltaksplan med 
utgangspunkt i rapporten 
«Strand, O. m.fl. 2019: GPS 
villreinprosjektet i Setesdal-
Ryfylke. Avbøtende tiltak.» 

- Foreslår politisk deltakelse i 
programkomiteen til 
Heiplanen 

- Anbefaler ikke ny 
kunnskapsportal, heller 
videreutvikle eksisterende 
eller egen hjemmeside 

- Anbefaler ikke revisjon av 
Heiplanen 

- Kommentarene sammenfaller med tilbakemeldingene fra Styret i 
SVR, det vises til kommentarer under SVR 



   
 

   
 

- Bør vurdere øremerket 
stillingsressurs 

16/12516-
25 

Aust-Agder 
Bonde og 
Småbrukarlag 

- Nytt tiltak der opplistede 
kommuner inviteres til 
kunnskapsprosjekt om 
villreinenes levevilkår i et 
fremtidsperspektiv – formål å 
ta i bruk kunnskap - se 
innspill for detaljer 

- Det er viktig å se på kunnskapsbehov rundt villreinens levekår i et 
fremtidsperspektiv mhp klimaendring og andre menneskeskapte 
utfordringer. Det er startet opp arbeid med denne 
problemstillingen (Hardangervidda) som det må arbeides med å 
koble seg på.  

16/12516-
26 

Kvinesdal 
kommune 

- Rypeprosjektet «har sitt 
utspring mellom anna i den 
frivillige revisjonsavtalen 
mellom kommunane og Sira - 
Kvina kraftselskap» tatt med i 
HP. Foreslår at alle 
fylkeskommuner bidrar med 
finansiering i prosjektet. 

- Dette er tatt inn i handlingsprogrammet.  

16/12516-
35 

FNF Agder - Satsing på korte og lengre 
turløyper, samt å tilrettelegge 
for vandringsruter positivt, 
men viktig at 
villreininteressene ivaretas. 
Må inn i sti- og løypeplaner 

- FNF Agder ønsker å være 
med videre i prosessen med 
arbeidsverksted for 
besøksnæringen. 

- Ønsker fast tidspunkt for 
Heiplansamlingen 

- Positive til kunnskapsportal 
med forslag til innhold 

- Miljøkvalitetsnorm for villrein 
inn i tiltaksplanen 

- ønsker at motorferdselsplaner 
også nevnes som tiltak 

- Se tidligere kommentarer – SVR mm.  
 
 
 

- Vi stiller oss positivt til dette.  
 

- Støtter forslaget. Det viser seg at det er vanskelig å få til. 
- Tatt til orientering 

 
- Miljøkvalitetsnorm for villrein vil kunne være et viktig 

kunnskapsgrunnlag i den videre forvaltning av villreinens 
leveområder. Fylkesmennene har ansvaret med arbeidet. Tas til 
orientering. 
 

- Motorferdselsplaner er et kommunalt anliggende og tas ikke inn i 
handlingsprogrammet. 
 



   
 

   
 

sammen med sti- og 
løypeplaner 

- Arbeidsgruppe som ser på 
flytting av Øyuvsbu som et 
avbøtende tiltak for å bedre 
betingelsene for villreinen inn 
i HP 

- Se oppfølging av GPS prosjektet avbøtende tiltak (NINA), da 
flytting av Øyuvsbu er et av de avbøtende tiltakene.  
 

16/12516-
30 

Åseral kommune - Oppfordrer til bruk av 
planforum for drøfting av 
Heiplanaktuelle tema. 
Anbefaler to temamøter i året 
om temaet 

- Opprettelse av felles kartbase 
(kartløsning?) for 
heiplankommunene. Forslag 
til innhold i kartløsningen. 

- Tas til etterretning. Fylkeskommunen og fylkesmannen bruker 
planforum til f.eks å drøfte sti- og løypeplaner som tematiske 
planer, og andre planer som berører heiplanområdet. 

 
- Vil kunne være en sentral del av en kunnskapsportal. Avgjørelse 

av om det skal utvikles en kunnskapsportal tas i forprosjekt 
beskrevet i handlingsprogrammet. 

16/12516-
29 

Rogaland 
bondelag 

- Fikk ikke planen på høring 
- Savner omtale av 

beiteinteresser 
- Dialogmøter (se innspill fra 

Bondelaget i Agder) 

- Dette beklages. Det må ha skjedd en feil i utsendelsen.  
- Det har vært arrangert et dialogmøte mellom Rogaland Bondelag, 

Rogaland Sau og Geit, Fylkesmannen og Fylkeskommunen i 
Rogaland. 

- Se tidligere kommentarer til Agder Bondelag.   
16/12516-
28 

Rogaland 
fylkeskommune, 
seksjon for 
kulturarv 

- Bør gjennomføre registrering 
av kulturminner i forbindelse 
med utarbeidelse av sti- og 
løypeplaner og vurdere evt. 
tilrettelegging 

- Kartlegge kulturminner i 
forbindelse med prosjekt 
«historiske vandreruter» 

- Positive til database med 
kartløsning – kunnskapsportal 

- Tas til etterretning 
 
 
 
 

- Tas til etterretning. Avgjørelse av om det skal utvikles en 
kunnskapsportal tas i forprosjekt beskrevet i 
handlingsprogrammet  

 

16/12516-
36 

Valle kommune - Vil fremheve punkt som 
viktige samt har innspill til 
innhold. 

 
- Positivt at kommunen fremhever tiltak i handlingsprogrammet som 

er viktige for bygde og næringsutviklingen. 
 



   
 

   
 

o «Leggje til rette for 
korte og lange 
turløyper frå sentralt i 
bygdene». 

o «Leggje til rette for 
vandringsruter på 
tvers av heia langs dei 
historiske 
ferdselsvegane» 

- Ønsker at Heiplanen skal 
revideres 

- Positive til registrering av 
kulturminner 

- Påpeker viktigheten av Fv. 
450 for bygdene rundt heia. 

 
 
 
 

- Etter høringsrunden har adm.arbeidsutvalg anbefalt at planen ikke 
skal revideres i denne planperioden. Dette blir politisk avklart i 
forbindelse med behandling av regionale planstrategier.   

- Tas til orientering 
- Tas til orientering 

16/12516-
37 

Vinje kommune - Ingen vesentlige merknader 
- De vil delta i prosjekter der de 

er part 

 
- Dette er positivt. 

16/12516-
39 

Suldal kommune - Alle nye turstiar, inkludert nye 
historiske vandringsruter, må 
vere ein del av planlegginga i 
forhold til kommunale sti- og 
løypeplanar 

- Arbeide for større politisk 
deltakelse på 
heiplansamlinga 

- Skeptiske til ny 
kunnskapsportal – heller 
utvikle eksisterende portaler 
og hjemmesider, spesielt 
nevnt er Heiplanen.no 

- Anbefaler ikke revisjon av 
heiplanen 

 

- Historiske vandringsruter er et forprosjekt.  Blir det aktuelt med et 
hovedprosjekt vil det bli et interkommunalt/regionalt prosjekt. 

- Se tidligere svar 
 
     -    Ja, dette arbeides det med, se Heiplansamlingen. 
 
 

- Tas til etterretning. Avgjørelse av om det skal utvikles en 
kunnskapsportal tas i forprosjekt beskrevet i 
handlingsprogrammet 

- Tas til etterretning. Etter høringsrunden har adm.arbeidsutvalg 
anbefalt at planen ikke skal revideres i denne planperioden. Dette 
blir politisk avklart i forbindelse med behandling av regionale 
planstrategier.   

 



   
 

   
 

- Må forankre en tiltaksplan for 
å gjøre noe med 
vandringshindre i 
heiplanområdet i HP 

 
- Rypeprosjektet inn i HP 

- Kan tas i forbindelse med oppfølging av anbefalingene fra GPS 
prosjektet, NINA rapport 1457, som er tatt inn i 
handlingsprogrammet 

 
- Se merknad under Kvinesdal kommune 

 
 
 
 
 
 
 

-  
16/12516-
41 

Sirdal kommune - Ønsker nytt tiltak, et prosjekt 
knytta til gjengroing av heia 
med vurdering av 
konsekvenser og forslag til 
forebyggende tiltak 

- Sees i sammenheng med klimatiltak og tiltak rundt beitebruk 

16/12516-
42 

NJFF Aust-Agder Mye likt uttalelse fra FNF-
Agder 

- Satsing på korte og lengre 
turløyper, samt å tilrettelegge 
for vandringsruter positivt, 
men viktig at dette ikke 
kommer i konflikt med 
Heiplanens mål om sikring av 
villreinens leveområder. Må 
inn i sti- og løypeplaner. 

- Positive til Heiplansamlingen, 
men ønsker frist for når den 
skal avholdes, f. eks innen 
juni. 

- Positiv til tiltak om felles 
kunnskapsportal. Forslag til 
innhold. Peker på mulighet for 

- Se merknadene under FNF-Agder. 



   
 

   
 

å lage fellesfiskekart for 
aktuelle områder. 

- Miljøkvalitetsnorm for villrein 
inn i planen 

- Positive til sti- og løypeplaner 
for kanalisering av ferdsel av 
hensyn til villrein. Ønsker at 
det skal oppfordres til 
kommunale 
motorferdselplaner for å 
begrense motorferdsel. 

- Viktig med kunnskapsbasert 
planlegging og utvikling. 
Støtter tiltak om å samle 
kunnskap om kulturminner og 
tiltak om arbeidsverksted 
rundt kunnskapsbehov i 
forbindelse med friluftsliv. 

- Positiv til GPS-prosjekt i 
Setesdal Austhei. 

- Advarer mot å utfordre 
villreinens arealbruk slik som i 
prosjektet Adaptiv 
løypeforvaltning. 

- Ber om vurdering av om 
arbeidsgruppa for flytting av 
Øyuvsbu bør inn i 
handlingsprogrammet. 

    
20/01327-
2 

Bykle kommune - ønskjer å videreutvikle og 
realisere arbeidet med å 
planlegge og legge til rette for 
turløyper i sammarbeid med 
Fylkeskommunen 

      -   Dette er positivt. Tas til orientering. 
 
 

- Tas til etterretning. Etter høringsrunden har adm.arbeidsutvalg 
anbefalt at planen ikke skal revideres i denne planperioden. Dette 



   
 

   
 

- er positive til ein avgrensa 
revisjon av heiplanen, 
revisjonen må særlig ha fokus 
på bygde, næringsutvikling og 
bærekraft 

blir politisk avklart i forbindelse med behandling av regionale 
planstrategier.   

 
 

 


